
„A Fidesznek jelentős tartalékai vannak”
Kövér László a kormány és az MSZP félelmeiről

Volt már rá példa, hogy közvetlenül 
a választások előtt jelentősen válto
zott a pártok támogatottsága. Az 
MSZP sem biztos a saját győzelmé
ben, hiszen az utóbbi időben megle
pően arrogáns és pökhendi stílusban 
támadja nemcsak az ellenzéket, ha
nem koalíciós partnerét Ls -  mondja 
lapunknak Kövér László, a Fidesz- 
Magyar Polgári Párt ügyvezető alel- 
nöke. A politikust abból az alkalom
ból kérdeztük, hogy a Fidesz a vá
lasztási felkészülés jegyében szom
baton tartja programalkotó kong
resszusát.

• A Fidesz nemrégiben újsághirde
tés útján tette közzé választási 
programjának néhány elemét. Mit 
szól ahhoz, hogy sokan ezt összeve
tik az MSZP emlékezetes 1993-as 
hirdetésével, hiszen a Fidesz egy
szerre beszél a gazdasági növekedés 
felgyorsításáról, adócsökkentésről 
és szociális ígéretekről?
Az újsághirdetés kényszer szülte 
eszköz volt. mert gyakorlatilag sem
mi esélyünk sincs rá. hogy az elekt
ronikus tájékoztatási eszközökön 
keresztül ismertessük programun
kat a választókkal. A hirdetés tartal
mát csak annak van joga minősíteni, 
aki megadja a lehetőséget elképze
léseink részletes kifejtésére. A vá
lasztók szeretnének világos célokat 
hallani a politikusoktól, erre pedig 
alkalmas volt a hirdetésünk. Ami 
pedig a tartalmi kérdéseket illeti: az 
új lengyel pénzügyminiszter velünk 
egy időben jelentette ki, hogy a gaz
dasági teljesítmény megkétszerezé
se teremt esélyt a felzárkózásra. 
A gazdasági élet szereplőinek döntő 
többsége ma már egyetért azzal.

hogy csak az adóterhek csökkenté
sével lehet fokozni a növekedés üte
mét. Egy ilyen lépés feltehetően 
nem járna az adóbevételek csökke
nésével. Kritikusaink megfeledkez
nek róla, hogy a Fidesz ezzel párhu
zamosan a kedvezmények körének 
szűkítésével bővíteni szeretné az 
adóalapot. Programunk központi 
eleme a feketegazdaság visszaszorí
tása. Úgy látjuk, hogy a kormány a 
hozzá közel álló gazdasági érdek- 
csoportok nyomásának engedve 
szándékosan nem erősítette meg a 
feketegazdaság elleni küzdelemben 
kulcsszerepet játszó szervezeteket.
• Nem gondolja, hogy ez egy olyan 
súlyú állítás, amit bizonyítékokkal 
kellene alátámasztani?
Miután erre a jelenségre nem talá
lok más racionális magyarázatot, ál
lításom cáfolata szorul bizonyításra. 
Horn Gyula csaknem négy év kor
mányzás után rácsodálkozik a ma
gyar valóságra, és kijelenti, hogy 
nincs közbiztonság. Arról azonban 
hallgat, hogy a rendőrség idei meg
emelt költségvetési támogatása 
reálértéken nem haladja meg az 
1994-es támogatás kétharmadát. 
Békési László volt pénzügyminisz
ter egyik interjújából kiderült, hogy 
a miniszterelnök célja egy baloldali 
érzelmű tőkésosztály, MSZP-s 
klientúra létrehozása volt. Ez nem 
sikerülhetett másként, mint a gazda
sági folyamatok törvényességét 
megóvni hivatott intézmények meg
gyengítése árán.
• Mi a garancia arra, hogy a Fidesz 
kormányra kerülésével érezhetően 
javu l a közbiztonság, visszaszorul a 
korrupció?
Senki sem ígérhet azonnali és látvá

nyos változást ezeken a területeken, 
de lassú és folyamatos javulásra van 
esély. Az intézmények megerősíté
sével, a köztisztviselői összeférhe
tetlenségi törvény megalkotásával, a 
politikai összeférhetetlenség és a 
közbeszerzés szabályozásának át
gondolásával például meg lehet aka
dályozni a korrupció terjedését. 
A társadalomban él az igény a mo
rális megújulásra, arra, hogy tiszta 
és átlátható szabályok szerint intéz
zék ügyeiket a polgárok. A jelenlegi 
kormányról viszont senki sem hiszi 
el, hogy képes pozitív változást elér
ni ezen a területen.
• Minden felmérés azt jelzi, hogy az 
MSZP biztosan vezeti a pártok nép
szerűségi listáját. A  Fidesz a jelenle
gi kormánypártokkal nem kívánja 
szorosabbra fűzni kapcsolatait, míg 
a kisgazdákról szólva úgy fogal
maznak, hogy a békés egymás mel
lett éléssel a két párt viszonyában el
érték a lehető legtöbbet. Ez azt jelen

ti, hogy a következő négy évben is el
lenzéki szerepre készülnek?
Nem. Úgy látom, hogy az MSZP 
már nem tudja tovább növelni tá
mogatói számát, ezzel szemben a Fi
desznek jelentős tartalékai vannak. 
A legtöbb polgár a Fideszt szeretné 
a következő kormányban látni, a 
másodlagos preferenciát tekintve a 
mi helyzetünk a legkedvezőbb, s a 
még bizonytalan szavazók körében 
is nekünk vannak a legnagyobb tar
talékaink. Volt már példa arra. hogy 
a választások előtt radikálisan válto
zott a pártok támogatottsága. A je
lek szerint az MSZP sem biztos a sa
ját győzelmében, hiszen az utóbbi 
időben meglepően arrogáns és pök
hendi stílusban támadja nemcsak az 
ellenzéket, hanem koalíciós partne
rét is. A félelem jele az is, hogy a 
koalíció adminisztratív eszközökkel 
igyekszik megakadályozni a Fidesz 
március 15-ei ünnepi megemlékezé
sét a fővárosban.
• Az utóbbi időszakban számos 
kérdésben, így például a vízlépcső 
ügyében hasonló álláspontot képvi
sel a Fidesz és az SZDSZ. Lehet eb
ből messzemenő következtetéseket 
levonni?
Komoly traumát jelentett a szá
momra az, hogy ellenségessé vált a 
viszony az egykori rendszerváltó 
pártok között. Nem lenne ellenem
re, ha az SZDSZ -  belátva az elmúlt 
hat évben követett politikájának ku
darcát -  rendezné viszonyát azokkal 
a pártokkal, melyekkel a rendszer- 
váltás idején még egy oldalon állt. 
Erre azonban nem látok sok esélyt. 
Bős ügyében az SZDSZ farizeus 
magatartást tanúsít, hiszen a kor
mány ügyrendje alapján már azt is

megvétózhatta volna, hogy a kor
mány tárgyaljon a magyar-szlovák 
keretmegállapodásról. A szabad de
mokraták vélhetően nem fogják a 
vízlépcső miatt felrúgni a koalíciót, 
így retorikai mutatványokban merül 
ki ellenkezésük.
• Egyetért a Fideszhez nemrégiben 
csatlakozott Tölgyessy Péterrel ab
ban, hogy az MSZP-t csak olyan 
gyűjtőpárt győzheti le, amely a li
berális centrumtól a mérsékelt 
jobboldalig tömöríti a politikai 
erőket?
A Fidesz le akarja győzni az 
MSZP-t, erre van is esélye. Hosszú 
távon vállalható, stabil alternatívát 
csak egy széles bázisú polgári nép
párt nyújthat a választóknak. Az 
1994-es választási vereséget köve
tően meghirdettük a polgári szövet
ség létrehozásának gondolatát. 
Ezen elképzelés megvalósítását a 
KDNP hiúsította meg. Ennek elle
nére sikerült tető alá hoznunk a ma 
lehetséges legszélesebb ellenzéki 
összefogást: választási megállapo
dást kötöttünk az MDF-fel, a Ma
gyar Kereszténydemokrata Szövet
ség képviselői a Fidesz-frakcióhoz 
csatlakoztak, jelöltjei a mi pártunk 
színeiben indulnak, mint ahogyan a 
mi jelöltünk lesz Tölgyessy Péter, az 
SZDSZ volt elnöke. A választások 
után elképzelhetőnek tartom a 
jobbközép pártok unióját, illetve a 
relatív önállóságot megtartó párt- 
szövetség kialakulását. A 2002-es 
választásokon akár négyéves kor
mányzati, akár ellenzéki szerep után 
a jobbközép oldalnak egységes poli
tikai erőként kell megjelennie.

• Szerető Szabolcs
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